
Protokół Nr VIII/11
Rady Miejskiej w Szydłowcu

z dnia 4 sierpnia 2010r.

Sesja  odbyła się  w sali  Szydłowieckiego Centrum Kultury – Zamek 
przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na  sesji  obecnych  było  13  radnych.  Nieobecni  usprawiedliwieni:  radny 
M. Plewa i T. Poziomkowski
W sesji udział wzięli – burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik.

Ad.1.
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Krystyna  Bednarczyk  otworzyła  sesję, 
powitała zebranych i przewodniczyła obradom.

Przewod.  obrad  stwierdziła  prawomocność  obrad  na  podstawie  listy 
obecności.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawiła ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr VII/11 z dnia 29 czerwca 2011r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art.257 

pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany w uchwale budżetowej na rok 2011.
b) zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  informacji 

o kandydatach na ławników.
c) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych.
d) podjęcia  współpracy  partnerskiej  pomiędzy  Gminą  Szydłowiec 

i Miastem Turda w Rumunii.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
10. Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 

skierowanych  do  Rady  w okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwiania.

11. Sprawy różne.
12. Zamknięcie obrad.
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Skarbnik I. Czarnota wniosła o wprowadzenie do porządku sesji nowego ppkt. 
tj.  proj.  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej na lata 2011 – 2020 i zaproponowała umieszczenie go jako pkt 7a

Przewod. obrad poddała wniosek pod głosowanie:
za – 13 głosów /jednogłośnie/

Przewod.  obrad poinformowała,  że  w  pkt  7  zmieni  się  numeracja 
i odczytała:
Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2011 – 2020
b) zmiany w uchwale budżetowej na rok 2011.
c) zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  informacji 

o kandydatach na ławników.
d) powołania  zespołu  opiniującego  kandydatów  na  ławników  do  sądów 

powszechnych.\
e) podjęcia współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Szydłowiec i Miastem 

Turda w Rumunii.

Ad.3.
Przewod. obrad poinformowała, że protokół Nr VII/11 z dnia 29 czerwca 
2011r. był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady 
Miejskiej  w obowiązującym terminie.  Nie  zgłoszono  uwag  i wniosków do 
protokołu wobec powyższego zaproponowała przyjęcie go bez odczytania.
Następnie  poddała pod głosowanie przyjęcie  protokół Nr VII/11 z dnia 29 
czerwca 2011r. za –13 głosów. /jednogłośnie/

Ad.4.
Burmistrz Andrzej Jarzyński podziękował prezesom oraz przedstawicielom 
załóg  spółek  „Ciepłownia  Miejska”  oraz  „Wodociągi  i  Kanalizacja”  za 
bezinteresowną  pomoc  i zaangażowanie  przy  realizacji  inwestycji  budowa 
boiska  „ORLIK” przy  ZS im.  Jana  Pawła  II  w Szydłowcu.  Podkreślił,  iż 
zawsze  zwracając  się  z  jakąkolwiek  prośbą  do  tych  spółek,  spotykał  się 
z ogromną otwartością i zaangażowaniem, zarówno prezesów, jak i załóg.
Podziękował również wszystkim za wkład w organizację Wielkiego Święta 
Rowerzystów,  które  miało  miejsce  w  czasie  ostatniego  weekendu 
w Szydłowcu.  Wręczył  okolicznościowe  statuetki  A.  Łyczkowi  – 
wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej oraz S. Cielochowi – komendantowi 
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Straży  Miejskiej  w  Szydłowcu.  Poinformował,  że  pozostałe  osoby 
zaangażowane  w  przygotowanie  rowerowego  przedsięwzięcia  odebrali 
podziękowania  w  czasie  spotkania  podsumowującego  imprezę  w  dniu  30 
lipca br.

Informację  z  prac  Burmistrza  Szydłowca  pomiędzy  sesjami  Rady 
Miejskiej  w Szydłowcu  za  okres  od  29  czerwca  do  4  sierpnia  2011  roku 
przedstawił burmistrz A. Jarzyński. 

I. Burmistrz wydał następujące zarządzenia:
1. Zarządzenie nr 71/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 czerwca 2011 

roku w sprawie zatwierdzenia bilansu Szydłowieckiego Centrum Kultury 
– Zamek za 2010 rok.

2. Zarządzenie nr 72/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 czerwca 2011 
roku  w  sprawie  powołania  Komisji  Przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
wykonanie boisk sportowych w ramach budowy kompleksu „Moje Boisko 
– Orlik 2012”.

3. Zarządzenie nr 73/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 czerwca 2011 
roku  w  sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2011.

4. Zarządzenie nr 74/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 1 lipca 2011 roku 
w sprawie  wprowadzenia  Regulaminu  rekrutacji  i  uczestnictwa 
w projekcie pod tytułem „Równe sz@nse na starcie  – przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu w Szydłowcu”.

5. Zarządzenie nr 75/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 1 lipca 2011 roku 
w sprawie zatwierdzenia Statutu Spółki dla zagospodarowania Wspólnoty 
Gruntowej  wsi  Korzyce,  gmina  Szydłowiec,  powiat  szydłowiecki, 
województwo mazowieckie.

6. Zarządzenie nr 76/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 7 lipca 2011 roku 
w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży (działka nr 5746/4 przy ul. Staszica).

7. Zarządzenie nr 77/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 7 lipca 2011 roku 
w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży (działka nr 5730 przy ul. Jastrzębskiej).

8. Zarządzenie nr 78/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 12 lipca 2011 roku 
w sprawie  zmian  w planie  dochodów i  wydatków budżetu oraz  planie 
finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2011.

9. Zarządzenie nr 79/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 11 lipca 2011 roku 
w  sprawie  powołania  Komisji  Przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
zakup  paliw  –  oleju  napędowego  dla  Gminy  Szydłowiec  na  potrzeby 
Miejskiego Wysypiska Śmieci.
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10. Zarządzenie nr 80/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 11 lipca 2011 roku 
sprawie  ogłoszenia  przetargu  na  dzierżawę  nieruchomości  położonej 
w Szydłowcu przy ul. Folwarcznej, przeznaczonej pod gastronomię oraz 
rekreację na okres 3 lat.

11. Zarządzenie nr 81/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 13 lipca 2011 roku 
w  sprawie  zatwierdzenia  jednolitego  tekstu  Statutu  Spółki  dla 
zagospodarowania Wspólnoty Gruntowej wsi Chustki, gmina Szydłowiec, 
powiat szydłowiecki, województwo mazowieckie.

12. Zarządzenie nr 82/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 21 lipca 2011 roku 
w sprawie powołania Komisji rekrutacyjnej projektu „Równe sz@nse na 
starcie – przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w Szydłowcu”.

13. Zarządzenie nr 83/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 21 lipca 2011 roku 
w  sprawie  zmian  regulaminu  przeprowadzenia  okresowej  oceny 
kwalifikacyjnej pracowników samorządowych.

14. Zarządzenie nr 84/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 21 lipca 2011 roku 
sprawie  powołania  Komisji  egzaminacyjnych  dla  nauczycieli 
w ubiegających  się  o  awans  zawodowy  na  stopień  nauczyciela 
mianowanego.

15. Zarządzenie nr 85/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 22 lipca 2011 roku 
w sprawie powołania Komisji Konkursowej i przewodniczącej Komisji do 
przeprowadzenia  konkursu  na  stanowisko  dyrektora  Zespołu  Szkół  im. 
Biskupa Jana Chrapka w Majdowie.

16. Zarządzenie nr 86/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 25 lipca 2011 roku 
w sprawie określenia terminu składania wniosków o przyznanie w roku 
szkolnym  2011/2012  pomocy  finansowej  na  zakup  podręczników  dla 
uczniów  szkół,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina 
Szydłowiec.

17. Zarządzenie nr 87/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 25 lipca 2011 roku 
w sprawie przeprowadzenia treningu systemu wykrywania i alarmowania.

18. Zarządzenie nr 88/2011 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 lipca 2011 roku 
w sprawie określenia  zasad korzystania z wyżywienia w przedszkolach 
publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Szydłowiec.

19. Zarządzenie  nr  89/2011  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  2  sierpnia  2011 
roku  w  sprawie  powołania  Komisji  Przetargowej  do  przygotowania 
i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
„Remont  pracowni  komputerowych  w szkołach  podstawowych 
i gimnazjach na terenie Gminy Szydłowiec w ramach realizacji projektu 
„Równe sz@nse na starcie – przeciwdziałanie  wykluczeniu cyfrowemu 
w Szydłowcu”, współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna 
Gospodarka.

20. Zarządzenie  nr  90/2011  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  2  sierpnia  2011 
roku  w  sprawie  powołania  Komisji  Przetargowej  do  przygotowania 
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i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na 
wykonanie  zagospodarowania  terenu  w  obrębie  budynków  Centrum 
Obsługi Inwestora i Inkubatora Przedsiębiorczości w Szydłowcu, przy ul. 
Kolejowej.

21. Zarządzenie  nr  91/2011  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  3  sierpnia  2011 
roku  w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży (działka nr 4799/2 przy ul. Folwarcznej i Kamiennej).

22. Zarządzenie  nr  92/2011  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  3  sierpnia  2011 
roku  w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży (działka nr 4143/8 przy ul. Radomskiej).

23. Zarządzenie  nr  93/2011  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  3  sierpnia  2011 
roku  w sprawie  sporządzenia  wykazu  nieruchomości  przeznaczonej  do 
sprzedaży (działka nr 4143/9 przy ul. Radomskiej).

II. Burmistrz  skierował  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu 
następujące projekty uchwał:

1. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2011.
2. Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników.
3. Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów 

na ławników do sądów powszechnych.
4. Projekt  uchwały  w sprawie podjęcia  współpracy partnerskiej  pomiędzy 

Gminą Szydłowiec a Miastem Turda w Romunii.

Ponadto Burmistrz:
- wyraził zgodę na dokonanie 1 umorzenia w podatku od nieruchomości dla 

osoby prawnej na łączną kwotę 1957,00 zł.

Ad.5.
W  trybie  art.257  pkt  1  ustawy  o  finansach  publicznych  wprowadzono 
następujące zmiany w budżecie:
1. Zarządzeniem  Burmistrza  Nr  73  z  dnia  30.06.2011r.  zwiększono  plan 

dochodów i wydatków o kwotę 13.200zł:
- Decyzją  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  38/2011zwiększono  plan 

w dziale  851  rozdz.  85195  o  kwotę  200  zł  z  przeznaczeniem  na 
sfinansowanie  kosztów  wydawania  przez  gminę  decyzji  w  sprawach 
świadczeniobiorców,

- Decyzją  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  44/2011zwiększono  plan 
w dziale  852  rozdz.  85213  o  kwotę  13.000  zł  z  przeznaczeniem  na 
opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne,
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2. Zarządzeniem  Burmistrza  Nr  78  z  dnia  12.07.2011r.  zwiększono  plan 
dochodów i wydatków o kwotę 54.249 zł:

- Decyzją  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  31/2011zwiększono  plan 
w dziale  852  rozdz.  85295  o  kwotę  30.700  zł  z  przeznaczeniem  na 
dofinansowanie  realizacji  programu  wieloletniego  „Pomoc  państwa 
w zakresie dożywiania”,

- Decyzją  Prezesa  Głównego  Urzędu  Statystycznego  zwiększono  plan 
w dziale  750  rozdział  75056  o  kwotę  13.977zł  z  przeznaczeniem na 
wynagrodzenia  za  wykonywanie  prac  spisowych  w  ramach 
„Narodowego spisu powszechnego ludności i mieszkań w 2011r.”

Ogółem zwiększono plan dochodów i wydatków pomiędzy sesjami o kwotę 
67.449 zł

Ad.6.
Zastępca  Burmistrza  K.  Ziółkowski  przedstawił informację  z  realizacji 
uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
Poinformował, że uchwała Nr 42/VII/11 jest w trakcie realizacji, Nr 43/VII/11 - 
jest w trakcie realizacji, Nr 44/VI/11 jest w trakcie realizacji i Nr 45 - jest 
w trakcie realizacji.

Ad.7a.
Proj.  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej  na  lata  2011 – 2020 przedstawiła  skarbnik I.  Czarnota oraz 
odczytała objaśnienie.

Wprowadza  się  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 
Szydłowiec na lata 2011-2020 polegające na:
- aktualizacji prognozowanych dochodów i planowanych wydatków na rok 

2011 – stan na dzień 4 sierpnia 2011r,
- aktualizacji prognozowanych dochodów i planowanych wydatków na rok 

2012,
- aktualizacji prognozowanych dochodów i planowanych wydatków na rok 

2013,
- aktualizacji prognozowanych dochodów i planowanych wydatków na rok 

2014.
Zmiany w latach 2011-2014 związane są korektą harmonogramu rzeczowo-
finansowego  projektu  pn.:  „Odnowa  zabytkowych  obiektów  i  przestrzeni 
publicznej  w  Szydłowcu,  poprawa  funkcjonalności  i  dostępności 
infrastruktury kulturalnej i turystycznej dla mieszkańców Mazowsza”. 
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Opinie komisji:
Komisja Budżetu – projekt został zaopiniowany pozytywnie
Komisja Statutowa - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Edukacji - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Rewizyjna - – projekt został zaopiniowany pozytywnie

Otwarcie dyskusji nad proj. uchwały – dyskusji nie było.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 12 głosów /jednogłośnie/

Ad.7b.
Proj.  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  na  rok  2011. –
przedstawiła skarbnik I. Czarnota

Opinie komisji:
Komisja Budżetu – projekt został zaopiniowany pozytywnie
Komisja Statutowa - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Edukacji - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Rewizyjna - – projekt został zaopiniowany pozytywnie

Otwarcie dyskusji nad proj. uchwały – dyskusji nie było.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7c.
Zastępca burmistrza K. Ziółkowski przedstawił proj.  uchwały w sprawie 
zasięgnięcia  od Komendanta Wojewódzkiego Policji  informacji  o kandyda-
tach na ławników.

W związku  z  zakończeniem kadencji  ławników zachodzi  ustawowy 
obowiązek  wyboru  nowych  ławników  na  kadencję  2012-2-15  spośród 
kandydatur zgłoszonych do Rady Miejskiej w Szydłowcu do dnia 30 czerwca 
2011  roku.  Przed  dokonaniem  wyboru  ławników  zgodnie  z  art.  162  §  9 
ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych (Dz. U. 
Nr 98, poz. 1070 ze zm./ rady gmin zasięgają od komendanta wojewódzkiego 
Policji  informacji  o  kandydatach  na  ławników.  Zakres  tych  informacji 
dotyczy w szczególności danych o zachowaniach świadczących o naruszeniu 
przez kandydata porządku prawnego
Ad.7d.
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Burmistrz  A.  Jarzyński przedstawił  proj.  uchwały  w  sprawie powołania 
zespołu opiniującego kandydatów na ławników do sądów powszechnych.

W myśl przepisu art. 163 ustawy z dnia 27 lipca 2001r. – Prawo o ustroju 
sądów  powszechnych  /Dz.U.  Nr  98,  poz.  1070  ze  zmianami/  wybory 
ławników odbywają się  najpóźniej  w październiku roku w którym upływa 
kadencja  dotychczasowych  ławników.  Przed  przystąpieniem  do  wyboru 
ławników  Rada  Miejska  powołuje  zespół,  który  przedstawi  na  sesji  rady 
swoją  opinię  o  zgłoszonych  kandydatach,  w  szczególności  w zakresie 
spełnienia  przez  nich  wymogów  określonych  w  ustawie.  Wybrany  zespół 
dokonuje wyłącznie oceny zgłoszeń kandydatów pod względem formalnym 
oraz  oceny  kandydatów pod  względem spełnienia  przez  nich  ustawowych 
przesłanek  wymienionych  w art.158  i  159  ustawy  Prawo  o ustroju  sądów 
powszechnych, które brzmią:

„Art. 158. § 1. Ławnikiem może być wybrany ten, kto:
1) posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich,
2) jest nieskazitelnego charakteru,
3) ukończył 30 lat,
4) jest  zatrudniony,  prowadzi  działalność  gospodarczą  lub  mieszka  w  miejscu 

kandydowania co najmniej od roku,
5)  nie przekroczył 70 lat,
6)  jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika,
7)  posiada co najmniej wykształcenie średnie.

§ 2. (uchylony).
§ 3.  Do  orzekania  w  sprawach  z  zakresu  prawa  pracy  ławnikiem  powinna  być 

wybrana osoba wykazująca szczególną znajomość spraw pracowniczych.
informacje o jednostce
orzeczenia sądów
projekty ustaw

Art. 159. § 1. Ławnikami nie mogą być:
1) osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz w prokuraturze,
2) osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać skierowania 

sprawy na drogę postępowania sądowego,
3) funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane ze ściganiem 

przestępstw i wykroczeń,
4) adwokaci i aplikanci adwokaccy,
5) radcy prawni i aplikanci radcowscy,
6) duchowni,
7) żołnierze w czynnej służbie wojskowej,
8) funkcjonariusze Służby Więziennej,
9)  radni gminy, powiatu i województwa.

§ 2. Nie można być ławnikiem jednocześnie w więcej niż jednym sądzie.”

Przewod. Komisji Rewizyjnej W. Winiarski poinformował, że na posiedzeniu 
komisji zaproponowano następujących kandydatów:
1. Jan Depo
2. Irena Świątkiewicz-Woda
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3. Artur Łyczek
4. Wojciech Winiarski
5. Jarosław Łuczaj
6. Elżbieta Niebutkowska

Przewod. obrad  spytała czy wszyscy wyrażają zgodę na udział w pracach 
zespołu – odpowiedź była twierdząca.

Opinie komisji:
Komisja Budżetu – projekt został zaopiniowany pozytywnie
Komisja Statutowa - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Edukacji - zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Rewizyjna - – projekt został zaopiniowany pozytywnie

Otwarcie dyskusji nad proj. uchwały – dyskusji nie było.

Przewod. obrad poddała pod głosowanie proj. uchwały.
Głosowanie: za – 12 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.

Ad.7e.
Naczel.  Ewa  Walczak  przedstawiła  proj.  uchwały  w  sprawie  podjęcia 
współpracy  partnerskiej  pomiędzy  Gminą  Szydłowiec  i Miastem  Turda 
w Rumunii.

Poinformowała,  że  nawiązanie  współpracy  partnerskiej  pomiędzy 
Gminą  Szydłowiec  a  Miastem  Turda  w  Republice  Rumunii  ma  na  celu 
stworzenie  warunków  do  wymiany  doświadczeń  obu  samorządów 
w dziedzinach  należących  do  zadań  własnych  gminy,  nawiązywania 
wzajemnych kontaktów pomiędzy mieszkańcami obu miast i gmin – w tym 
pomiędzy uczniami szkół, organizacjami i stowarzyszeniami, podejmowania 
wspólnych  działań  w dziedzinie  sportu,  turystyki,  rekreacji,  a  także 
prezentowania  tradycji  i dorobku  kulturalnego  społeczeństw  obu  miast  i 
gmin.

Szczegółowy  program współpracy,  obejmujący  jej  dziedziny,  zakres 
i harmonogram zostanie ustalony w drodze umowy pomiędzy Burmistrzem 
Szydłowca i Burmistrzem Miasta Turda 

Ad.8.
Radny W. Cieloch zwrócił  się  o  remont  drogi  Omięcin-  Zastronie  -/koło 
pana Głowacza/ Droga została zdewastowana i obecnie ciężko jest rolnikom 
dojechać do pół. 
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Druga droga to Omięcin -Korzyce, poprosił Burmistrza o interwencję. Ciężko 
jest poruszać się po tej drodze szczególnie po deszczu. Poprosił o wysypanie 
tych dróg pagrotem czy żużlem tak aby można było swobodnie jeździć. 

-zjazd  do  Świniowa,  zapytał  czy  ten  przepust  będzie  poprawiany.  Był 
wykonywany przekop przez drogę i do chwili obecnej nie jest to poprawione. 
Kiedyś  to  była  droga  betonowa  i  chciałby  przywrócenia  do  pierwotnego 
stanu.

Radna B. Grzyb zapytała o możliwość umieszczenia na drodze polnej od 
Wałsnowa do Szydłowca znaku ograniczenia tonażu. Droga była utwardzona 
szlaką a przedsiębiorcy jeżdżą ciężkimi samochodami i już ja zniszczyli.

Radny W. Winiarski zapytał, czy po przeprowadzonej kontroli na „Orliku” 
w  Majdowie  zostały  przez  wykonawcę  usunięte  zgłoszone  przez  Gminę 
usterki.  Zapytał  również,  czy  na  „Orliku”  będzie  działało  oświetlenie.  Do 
chwili  obecnej  nie  zauważył,  aby  kiedykolwiek  były  włączone  jupitery. 
Należałoby zobowiązać animatora do poprawienia pewnych elementów. 

Radny  K.  Gula przypomniał,  że  na  sesji  w  dniu  31  marca  poprosił 
o ustawienie znaków ograniczenia prędkości na ulicy Narutowicza. Znaki nie 
zostały zamontowane a on nie otrzymał żadnej odpowiedzi na ten temat.
− na sesji w dniu 25 maja złożył interpelację odnośnie znaków drogowych 

a dokładnie  zardzewiałych  słupków.  W  tym  temacie  też  nie  było  nic 
zrobione, gdyż na rondzie „Solidarności” jest znak wskazujący drogę do 
Urzędu Miejskiego umieszczony na zardzewiałym słupku. 

− zgłaszał również sprawę zawieszenia lampy na końcu ulicy Polnej.

Radny  M.  Koniarczyk zgłosił  brak  odpowiedzi  na  złożone  interpelacje 
z poprzednich  sesji  Nie zauważył  żadnej  zmiany  jeżeli  chodzi  o  usunięcie 
konarów  drzew  zagrażających  przechodniom,  jak  również  zainstalowania 
huśtawek. Poprosił o ustosunkowanie się w tych sprawach.  

Ad.9.
Burmistrz  A.  Jarzyński  zapytania  radnego  w  sprawie  dróg  Omięcin- 
Zastronie, Omięcin- Korzyce skierował do Wydziału Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Środowiska.  Zwrócił  się,  aby któryś z  pracowników wybrał  się 
z radnym na miejsce i ewentualnie jak będzie potrzeba to należy wyrównać te 
drogi.
Radnej B. Grzyb w sprawie zjazdu do drogi Świniów, na to zapytanie udzieli 
odpowiedzi zastępca burmistrza. 

− w sprawie  znaków ograniczenia  tonażu na  drogach.  Zapytał  o  jakie 
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polne drogi chodzi i  o jakie znaki.  Czy jest  to droga asfaltowa,  czy 
o podłożu bitym, czy też zupełnie polna.  A zarazem wyjaśnił,  że na 
drogach polnych nie  ma  możliwości  umieszczenia  znaków.  Poprosił 
Naczelnika  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  o  sprawdzenie  o  jaki 
drogi chodzi i jeśli służby komunalne mogą pomóc, niech to uczynią.

Radnemu  W.  Winiarskiemu  odnośnie  „Orlika”  w  Majdowie.  Został 
sporządzony  protokół  wykonawczy.  Część  rzeczy  została  wykonana  przez 
wykonawcę,  część  zostanie  wykonana  jak  będzie  odpowiednia  pogoda 
(czesanie  trawy).  Podczas  spotkania  jakie  odbyło  się  w Majdowie,  wydał 
decyzję, aby zainstalować i wmontować w części przyskarpowej przykanaliki, 
które  będą  odprowadzały  wodę  z  całej  długości  boiska  trawiastego  jak 
i z górnego poziomu z boiska, które jest ze sztucznej nawierzchni. Boisko to 
należy dokładnie wymierzyć i ewentualnie zakupić potrzebne materiały, część 
będzie można wykorzystać z boiska przy zespole szkół. 

− jeśli chodzi o oświetlenie, tam wystąpił sabotaż. Były niszczone kosze, 
znaki. przecięty został również kabel. Prawdopodobnie zostało to już 
naprawione.  Został  zobowiązany  animator  do  dbania  o czystość 
i porządek.

Radnemu  K.  Guli.  Poinformował,  że  odpowiedź  była  udzielana.  Nie  jest 
konieczne montowanie na ul. Narutowicza znaków ograniczających prędkość, 
gdyż jest to teren zabudowany.   

− jeśli chodzi o znak na rondzie „Solidarności” to nie jest on własnością 
gminy.  Nie  wydawał  w  tej  sprawie  żadnej  decyzji,  ale  po  tej  sesji 
postara się to zrobić i odpowiednie znaki zostaną zainstalowane.  

− w  sprawie  lampy  na  ulicy  Polnej  poprosił  Naczelnika  Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, aby udzielił odpowiedzi.  

Radnemu M.  Koniarczykowi  w sprawie  konarów i  huśtawek.  Zapytał  kto 
wydawał decyzję, gdzie mają być zamontowane huśtawki. Wpłynęło do UM 
pismo od mieszkańca odnośnie zagospodarowania placu zabaw przy osiedlu 
„Nad  zalewem”.  Odpowiedzialność  umieszczenia  jakichkolwiek  ławeczek, 
huśtawek  bez  certyfikatu,  bez  jakiegokolwiek  planu  zagospodarowania 
kończy się procesami sądowymi. Na tej sesji podjęta była uchwała odnośnie 
finansowania  placów  zabaw  z  certyfikatami.  Będą  one  instalowane 
w miejscowościach Sadek, Majdów i Wysoka. Zwrócił się z prośbą, aby do 
budżetu na przyszły rok wprowadzić zadanie zagospodarowania placu zabaw 
przy  osiedlu  nad  zalewem.  Zamontowane  zostały  ławeczki  przy  boisku 
„Orlik”, jednak ma nadzieję, że uda się wygospodarować jeszcze środki na 
zamontowanie dodatkowych ławek przy tym boisku. 

− Odnośnie konarów zwrócił się do Naczelnika Gospodarki Komunalnej 
o ustosunkowanie się w tym temacie. 
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Radny  A.  Koniarczyk  odniósł  się  do  huśtawek.  Chodziło  dokładnie 
o doposażenie boiska „Orlik” w dwie huśtawki. O to zwrócili się mieszkańcy 
osiedla nad zalewem. Cieszy go fakt,  że powstają nowe place zabaw, i  że 
gmina  bierze  udział  w  konkursie  znanej  firmy,  w  którym można  wygrać 
budowę placu zabaw. Zachęcił do oddania głosu na gminę w tym konkursie.
- W  sprawie  konarów  -  po  rozmowie  z  Naczelnikiem  Gospodarki 

Komunalnej,  który  wyjaśnił  jak  prawidłowo należy  załatwić  tą  sprawę 
i  zrobiono tak. Była złożona petycja i pismo od mieszkańców (głównie 
osiedla  koło  dworca  PKS  na  Zamkowej).  Wystosowane  było  również 
pismo do Zarządu Dróg. Do chwili obecnej w tym temacie nie ma żadnej 
informacji.   

Radny W. Cieloch zapytał Naczelnika Gospodarki Komunalnej o utylizację 
eternitu. Dokładnie co powinien zrobić mieszkaniec gminy, aby eternit z jego 
dachu został zabrany do utylizacji. Często mieszkańcy o to pytają.
Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  wyjaśnił,  że  „eternit  jest 
odpadem niebezpiecznym, który należy utylizować, wywieźć na odpowiednie 
składowisko. Jeżeli  mieszkaniec zdjął eternit  z dachu znaczy to, że ma na 
jego  rozbiórkę  pozwolenie  ze  Starostwa  Powiatowego  Odpad  należy  do 
właściciela  dachu,  który  ma  obowiązek go uprzątnąć.  Natomiast  od  około 
trzech  lat  gmina  w  ramach  pomocy  stara  się  o  środki  finansowe 
z Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska.  W taki  sposób  pomaga 
mieszkańcom  uprzątnąć  eternit.  W  bieżącym  roku  na  bazie  podań 
z poprzedniego roku gmina dostała  około 54 000 zł  na utylizację  eternitu, 
który był zdjęty w roku 2010 i na utylizacje eternitu z 2003r. Obecnie gmina 
otrzymała  potwierdzenie  od  Zarządu  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska  o możliwości  podpisania  umowy.  Gmina  jest  już  po 
rozstrzygniętym przetargu. Jak tylko będzie umowa to eternit z poprzedniego 
roku będzie zabrany. Na bazie roku bieżącego gmina nadal będzie starć się 
o pozyskiwanie środków na utylizację.”

Radny K. Gula zwrócił się do Burmistrza informując go, że nie dostał żadnej 
odpowiedzi  odnośnie  interpelacji  w  sprawie  ulicy  Narutowicza.  Takie 
oznakowanie  było,  bo  jako  radny  drugiej  kadencji  starał  się  o nie. 
Podtrzymuje tą interpelację i będzie walczył, aby to oznakowanie tam było. 
Tam są wąskie chodniki, zakrętów jest dużo i nadmierna prędkość kierowcy 
powoduje  pewne  zagrożenie.  W  innych  miejscach  w  nieście  w  terenie 
zabudowanym  jest  ograniczenie  do  40  km/h,  gdzie  są  pasy  zieleni, 
mieszkania  są  kilka  metrów  od  pasa  jezdni,  a  na  ulicy  Narutowicza  jest 
bardzo wąsko. On będzie się upierał, aby znaki te były tam ustawione.
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Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  wyjaśnił,  że  po  drogach 
polnych nie można jeździć ciężkimi pojazdami z mocy prawa. Wiadomo, że 
po  takich  drogach  pojazdy  powyżej  5  ton  nie  mogą  się  poruszać.  Drogi 
gminne mają ograniczenie tonażu do 5 ton. Postara się uczulić policję, aby 
zwróciła na to uwagę.
Radna B. Grzyb poprosiła o oznakowanie miejscowości Zdziechów od strony 
Traktu Królewskiego,  również od strony miejscowości  Chustki,  Jankowice 
i Szydłowiec, gdyż tam nie ma żadnego oznakowania. 

Ad.10
Przewod. obrad odczytała pisma, które wpłynęły do RM:

1) pismo  p.  Sławomira  Nojka  w  sprawie  zawiadomienia 
w sprawie wszczęcia  postępowania  o  ustalenie  warunków  zabudowy 
polegającej na budowie stacji bazowej telefonii komórkowej na ul. Polnej 
w Szydłowcu./w zał. do prot./

Na sesję przybyli mieszkańcy, którzy przyszli złożyć swój protest przeciwko 
budowie masztu telefonii komórkowej w pobliżu ich domów. Przybyłych na 
sesję  mieszkańców  ul.  Polnej  reprezentował  p.  Sławomir  Nojek.  Rozdał 
wszystkim obecnym pisemny protest mieszkańców ul. Polnej./w zał. do prot./

Przewod. obrad udzieliła głosu panu Sławomirowi Nojkowi.
Stwierdził,  iż  sprawa budowy masztów telefonii  komórkowej  jest  problem 
w całej  Polsce.  Ten  przypadek  dotyczy  mieszkańców  ul.  Polnej  i  oni  nie 
zgadzają się na to. Od dłuższego czasu w mediach pisze się,  że tego typu 
inwestycje  są  szkodliwe  dla  zdrowia.  Polecił,  aby  się  wszyscy  z  tym 
przyniesionym Protestem zapoznali, żeby po 3-4 latach nikt nie powiedział, 
że nie wiedział o tym lub nie słyszał.  Zwrócił  się w imieniu mieszkańców 
całej ulicy, swoich dzieci, przyszłych wnuków i wnuków sąsiadów o podjęcie 
naprawdę  sensowego  decyzyjnego  tematu,  rozmowy  w  tej  sprawie. 
Stwierdził,  że  w  Proteście  mieszkańcy  wskazują,  że  można  tą  inwestycję 
zakończyć  pozytywnie,  dla  zdrowia  i  życia  mieszkańców.  Jeżeli  radni 
uważają inaczej to ....?

Do  odczytanego  pisma  jak  również  do  wypowiedzi  odniósł  się 
wiceburmistrz K. Ziółkowski .
Wyjaśnił,  że  firma  P4  Spółka  z  o.o.  z siedzibą  w  Warszawie  złożyła 
w styczniu  br.  wniosek  na  budowę  stacji  bazowej  telefonii  komórkowej 
w Szydłowcu przy ul.  Polnej.  Do m-ca lipca  br.  uzupełniali  dokumentację 
i przedłożyli  analizę  instalacji  radiokomunikacyjnej  pod  względem 
oddziaływania na środowisko.  Po zebraniu pełnej  dokumentacji  dotyczącej 
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wniosku,  zostało  wszczęte  postępowanie  administracyjne  i  zawiadomienia 
zostały rozesłane do stron postępowania.
Państwo,  którzy  są  obecni  na  sali  złożyli  swoje  zastrzeżenia  do  tego 
postępowania i otrzymali prawdopodobnie odpowiedź na te zastrzeżenia.
Następnym krokiem będzie wydanie decyzji o warunkach zabudowy.
Kwestia jest taka, że Wydz. Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji 
UM w Szydłowcu posiada informację odnośnie potrzeby opracowania raportu 
wydaną przez Wydz. Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska z której 
to wynika, że „przedsięwzięcie nie zalicza się do przedsięwzięć mogących 
zawsze  znacząco  oddziaływać  na  środowisko  i  potencjalnie  znacząco 
oddziaływać  na  środowisko”,  czyli  przedsięwzięcie  o  przedstawionych 
parametrach  nie  wymaga  sporządzenia  raportu  o  oddziaływaniu  na 
środowisko.

Pan  S.  Nojek  na  podstawie  różnych  artykułów,  które  można  znaleźć 
w Internecie zakwestionował  analizy, które są wykonywane w Białymstoku 
Powiedział, że taką analizę powinna wykonywać osoba, która będzie się znała 
na  takim  badaniu,  a  nie  taka,  która  będzie  brała  tylko  pieniądze  za  jej 
wykonanie.

Przewod. obrad poinformowała, że trwa postępowanie administracyjne. Jeśli 
będzie wydane postanowienie to mieszkańcy którzy są stroną będą mogli je 
zaskarżyć.  Rada  nie  jest  organem,  który  może  wstrzymać  lub  zabronić 
powstania  jakiejkolwiek  inwestycji.  W  administracji  są  odpowiednie 
procedury, które należy stosować. 

Pan. S. Nojek stwierdził, że „informacja o możliwości zaskarżenia śmieszy 
go.  Bo  są  przyjemniejsze  rzeczy  niż  bieganie  po  urzędach,  kolegiach 
odwoławczych czy sądach. Ludzie pracujący zawodowo nie mają na to czasu. 
On ma go więcej i  będzie się starał tych spraw pilnować.” Zwrócił się do 
radnych w imieniu mieszkańców ul. Polnej o pomoc.

Wiceprzewod.  L.  Jakubowski  poparł  wypowiedź  Przewodniczącej,  że 
zaskarżenie  jest  elementem  postępowania  administracyjnego.  Ktoś 
niezadowolony z decyzji ma takie prawo - prawo zaskarżenia. W Polsce jest 
jednakowa  procedura  dla  wszystkich.  Każdą  inwestycję  można  zaskarżyć, 
a urząd  musi  wydać  decyzję,  bo  w  innym  przypadku  zostanie  oskarżony 
o łamanie prawa. 

Na decyzję którą wyda Burmistrz Szydłowca w tej sprawie zostanie złożone 
odwołanie oznajmił p. Sławomir Nojek.
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Przewod.  obrad  podziękowała  przybyłym  mieszkańcom  ul.  Polnej 
i poinformowała, że RM będzie śledziła procedury tego postępowania, ale nie 
będzie zatrzymywała inwestycji, aby nie łamać prawa.
2) pismo Klubu Emeryta „Lokator” z podziękowaniem dla p. Marka Plewy,
3) pismo Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Iłżecka 4 „ostateczne przedsądowe 

wezwanie do zapłaty” wzywające Burmistrza Szydłowca do uregulowania 
zaległości,

4) pismo Ministerstwa Infrastruktury Departament Dróg i Autostrad w spr. 
informacji dot. realizacji inwestycji drogi ekspresowej S7.

5) rozstrzygniecie  nadzorcze  Wojewody  Mazowieckiego  stwierdzające 
nieważność § 6 uchwały Nr 35/V/11 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 
25  maja  2011r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  dodatkowe 
świadczenia  udzielane  przez  przedszkola  publiczne  prowadzone  przez 
Gminę Szydłowiec,

Radny  M.  Koniarczyk  zapytał  jak  rozstrzygniecie  nadzorcze  Wojewody 
będzie skutkować na działalność przedszkoli.
Został  poinformowany,  że  naczel.  E.  Waczak  przy  udziale  radcy  udzieli 
radnemu pisemnej odpowiedzi.
6) pismo  Maz.  Urzędu  Woj.  Wydział  Polityki  Społecznej  w  spr. 

finansowania wypłat zasiłków stałych ze środków własnych Gminy.

Ad.11.
Wiceprzewod. L. Jakubowski stwierdził, iż prawdą jest, że „te różne fale, 
które latają w koło nas” nie są dla ludzi obojętne. Są to rzeczy potwierdzone. 
Jest  np.  zakaz  umieszczania  masztów  telefonii  komórkowej 
w miejscowościach  uzdrowiskowych.  Faktycznie  w  Internecie  jest 
informacja,  że  ta  pani  /mgr  inż.  Urszula  Kądziela/  wystawiła  dwie  rożne 
opinie dla jakiejś firmy. Zwrócił  się do Burmistrza,  aby procedury w UM 
były prawidłowe, aby ekspertyzy były rzetelne,  uczciwe i wykonane przez 
osobę, która jest faktycznie do tego uprawniona.
Następnie  odniósł  się  do  pisma  Wspólnoty  Mieszkaniowej  ul.  Iłżecka  4. 
Stwierdził,  że  zbulwersowało  go  to  pismo,  które  wpłynęło  do  burmistrza 
i przewod.  RM  –  jako  ostateczne  przedsądowe  wezwanie  do  zapłaty. 
Wspólnota Mieszkaniowa ma zaległości w opłatach, nasze spółki rozkładają 
im te należności na raty i to bez odsetek, a później wzywa się do sądu Gminę 
i  Burmistrza.  Stwierdził,  iż  ta  Wspólnota  od  pewnego  czasu  wiedziała 
o zaległościach i powinna wcześniej reagować. 

Wiceprzewod.  A.  Łyczek  wrócił  do  tematu  telefonii  komórkowej. 
Przypomniał, że Burmistrz K. Ziółkowski powiedział, że tego typu inwestycje 
nie  wymagają  raportu  środowiskowego.  Radny  zwrócił  uwagę  na  to,  co 
powiedział Pan S. Nojek, że „oni nie mają czasu.” To w takim razie, kto za 
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nich będzie to wszystko robił? Nie odpowiada im obecna opinia, to znaczy 
należy  wykonać  nową  przez  kogoś  innego.  Wykonanie  ponownej  opinii 
kosztuje. Kto poniesie koszty? Pan Nojek ze swoja ekipą, czy Gmina? Radny 
stwierdził,  że  wypowiedź  tego  pana  w  tym  względzie  nie  została 
doprecyzowana. Nikt nie chce inwestycji zagrażającej zdrowiu i życiu. Jeśli 
jest  możliwość  zgodnie  z  prawem  odsunięcia  tej  inwestycji  to  należy  to 
zrobić. Ale musi być opinia, że inwestycja jest szkodliwa dla zdrowia i życia 
mieszkańców, w przeciwnym wypadku nie da się nic zrobić.

Burmistrz  A.  Jarzyński  stwierdził,  iż  obie  strony  muszą  zachować 
procedury. Nie można nikomu narzucać opinii jakimś apelem, zmuszaniem 
ludzi  do  zajęcia  stanowiska  albo  postawieniem  Urzędu  Miejskiego  czy 
radnych  pod  ścianą.  Każdy  jest  przeciwny  stawiania  masztu  w  pobliżu 
budynków mieszkalnych. Ale jest cały proces i jest system odwołania, który 
należy zachować. Burmistrz powiedział, że „jesteśmy za tym, żeby naszym 
mieszkańcom nie działa się krzywda, ale z poszanowaniem prawa.” Jeśli jest 
forma odwołania to nie można się uchylać, tylko należy z tego skorzystać. 
Stwierdził,  że  będzie  stał  na  straży  dobrego  imienia  UM  i  nie  pozwoli 
skrzywdzić  złym ani  obelżywym słowem jego pracownika,  bo  jednakowo 
traktuje  cały  UM  jak  i obywateli.  Szanuje  mieszkańców,  ale  mieszkańcy 
powinni szanować samorząd, Radę i pracowników. Zaistniała pewna sytuacja 
z p. K. Jachowską  i  naczel.  U.  Grzmil  i  stosowne  wyjaśnienia  zostały  już 
złożone. Nie poruszał tego wcześniej, gdyż to nie jest przedmiotem sprawy 
a jedynie indywidualnym zachowaniem się tego pana. 

Odnośnie Wspólnoty Mieszkaniowej.-  w latach wcześniejszych mieszkańcy 
bloków podjęli wspólnie decyzję o powstaniu wspólnoty. Wyrazili swój akces 
poprzez  udział  w  zebraniu  założycielskim.  Tworzący  wspólnotę  wybrali 
spośród siebie zarząd. Wspólnota jest organem, który reprezentuje cały blok 
na zewnątrz, ale jest również organem, który powinien dbać o mieszkańców 
organizacyjnie,  logistycznie  i  opiekuńczo.  Okazało  się,  że  do  podpisania, 
uchwalenia ten lokator jest potrzebny, ale jeśli później temu lokatorowi dzieje 
„krzywda” to się wtedy lokatora zostawia. Poinformował, że to on zwrócił się 
do prezesów spółek, aby rozłożyli tym wspólnotom zaległości na raty. Należy 
odpowiednio podejść do tego problemu a nie zachowywać się jak egzekutor. 
To  nie  UM  płaci,  to  Gmina  tzn.  wszyscy  mieszkańcy.  Trzeba  pamiętać 
o sposobie naliczania. Nie można naliczać wszystkim jednocześnie, bo to jest 
złe  naliczanie.  Nie  można  dochodzić  administracyjnie  z  góry  od  każdego 
lokatora,  lecz  należy  podchodzić  indywidualnie.  W  ABK  została 
przeprowadzona kontrola i wczoraj się zakończyła. Po analizie i zapoznaniu 
się z wynikami, poinformuje o tym Radę.
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Przewod. obrad  poinformowała,  że jest propozycja wykonania tablo Rady 
Miejskiej. Zwróciła się do radnych o zdjęcia. 
Radni  zaproponowali,  aby  na  tablo  zamieścić  pojedyncze  zdjęcia  obecnej 
Rady a grupowe z poprzednich kadencji. 

Ad.12.
Na tym porządek VIII sesji został wyczerpany.

Przewod. obrad zamknęła obrady formułą „Wysoka Rado, zamykam VIII 
sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu”

Czas trwania sesji od godz. 1200 do godz. 1400

Rada podjęła uchwały od Nr 46 do Nr 50/VIII/11 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczała Monika Zugaj. 

 Protokołowała: Przewodnicząca obrad:
Krystyna 

Jachowska- Sadura  Krystyna Bednarczyk
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